
Respostes a la ciutadania de CiU al Ple de 15-10-2014 
 
 
Sr. Raimundo García Castaño 
 
Tema: El Pacto de dinamización económica, para todos los grupos. 
No creo, que sea competencia de un ayuntamiento, dar súper 
subvenciones del 50% a empresas privadas, para la contratación de 
parados, además del despilfarro de dinero público que esto supone, estas 
políticas, se han demostrado ineficaces, no sirven, para generar empleo, 
como mucho, para sustituir, a un empleado, por otro low cost 
subvencionado. 
¿Cómo es que fuerzas políticas tan dispares ideológicamente han llegado 
a un extraño consenso en este tema tan polémico? 
Es asas de la transparencia ¿Es posible conocer quiénes son los 
afortunados subvencionados empresarios y empleados? 
 
 
Sra. Maria Jesús Sinfreu 
 
 

1) Plans d’ocupació. Quan hi haurà la propera convocatòria? 
 
2) Serà més transparent la selecció dels candidats, o és l’opacitat de 

sempre? 
 

 
El senyor Comellas: 
 
“Bé, entre altres coses, agrair a aquest veí el seu comentari, i intentarem 
explicar per què pensem que no té raó, però ja està bé que la gent també es 
qüestioni, una mica amb estil britànic, què fa l’Administració, i demani 
explicacions. Creiem que això és d’allò més sa, i que la gent que estem a 
aquesta banda de l’escala el que hem de donar és respostes que siguin 
contrastables.  
 
En primer terme, sobre el tema dels beneficiaris, una mica estava potser lligat a 
aquesta sospita que tenia la persona que havia intervingut abans, que era la 
senyora Sinfreu. En aquest cas li podem dir a aquesta persona que la llista 
d’empresaris que s’han beneficiat –o d’empreses– d’aquesta subvenció del 50 
per cent del cost del treballador, sí que està publicada, està publicada a les 
actes de les juntes de govern local que apareixen a la pàgina web de 
l’ajuntament. Per tant, entenem que aquest primer neguit quedaria resolt. I està 
molt bé que l’hagi plantejat, perquè òbviament no ho sabia i ara ho pot 
contrastar.  
 
Sobre el tema de la picaresca i del low cost, entenem que era una cosa que 
aquest equip de govern també havia maniobrat a temps, precisament per 
evitar-ho, i expressament apareix recollit a la base de les subvencions que no 



es pot fer, però potser és millor que ho expliquin ells i que no m’apunti jo aquí 
cap tanto estrany. 
 
I el tema de fons és, el tercer tema és si cal, dins de les competències de 
l’ajuntament, fer aquest tipus de subvenció. En aquest sentit, també està bé 
que ell ho plantegi, crec que és una qüestió raonable, i que des de l’equip de 
govern li podran donar la resposta. Però en qualsevol cas, el primer punt, que 
era una mica la sospita, o voler saber cap a on van aquests diners, que sàpiga 
que està..., ho pot trobar a la pàgina web de l’ajuntament. una altra cosa és si 
realment s’ha de posar en algun altre lloc per a les persones que no tenen 
ordinador, o encara no dominen les tecnologies de la informació. Però el tema 
és que és contrastable. 
 
Gràcies.” 
 
 
El senyor Doce: 
 
“Bona nit i moltes gràcies. Ens referirem al pla especial de concreció d’ús i 
ordenació volumètrica de la parcel·la situada a l’avinguda Jacint Esteve i 
Fontanet, 112, altrament conegut com el pla especial del possible tanatori a la 
plaça de la Constitució. 
 
Voldríem demanar un aclariment, perquè no acabem de tenir del tot clar si... O 
sigui, sembla ser que l’ajuntament va signar un conveni amb Elysius Europa, 
amb el promotor, per tal de tirar endavant..., amb el qual l’ajuntament agafava 
uns compromisos amb Elysius Europa, y Elysius Europa amb l’ajuntament, per 
tal de fer la permuta entre el solar aquest d’equipament de la plaça de la 
Constitució, i un altre solar al carrer Nord. Això sabem que es va retirar, però el 
que no tenim clar és si el que es va retirar va ser el que preveia aquest conveni, 
que era el desenvolupament de la permuta, la proposta de permuta, i per tant, 
el conveni està signat i continua vigent, o si en aquests moments, o si perquè 
es va retirar el tràmit aquest del pla de permuta, es va també retirar 
completament el conveni, i en aquests moments no hi ha cap conveni que 
obligui les dues parts. Voldríem un aclariment en aquest sentit per part del 
senyor Giner o l’alcaldessa. 
 
Un segon aspecte és que hem tingut coneixement que en la Comissió 
Informativa de Territori i Sostenibilitat –i ara ens ho ha contestat també amb la 
seva resposta el senyor Giner– que hi havia hagut una resposta d’Elysius 
Europa a les al·legacions que havien presentat una sèrie d’afectats, entre altres 
les nostres associacions de veïns de La Mallola i de La Miranda. Ens agradaria 
que això, que ha estat una deferència de l’equip de gestió, diguem-ne, 
d’Urbanisme de l’ajuntament, en el sentit de donar trasllat de les nostres 
al·legacions a l’empresa, i que l’empresa ha formulat un escrit que entenem 
que no és un acte reglat sinó una potestat municipal i una atenció cap al 
promotor, ens agradaria que en la mateixa línia de tenir coneixement ells de les 
nostres al·legacions, i nosaltres de les seves raons, se’ns donés trasllat, amb 
independència de la resposta que lògicament a les al·legacions han de formular 
els serveis tècnics municipals. És a dir, una cosa és que contesti regladament 



l’ajuntament a les al·legacions que s’han presentat al llarg del període 
d’exposició pública, i una altra cosa és que l’empresa presenti un escrit de 
resposta a les al·legacions, que és molt respectable però que entenc que està 
dins d’un joc de comunicacions fluides. Llavors, ens agradaria també que se’ns 
donés trasllat, si és possible, d’aquesta resposta, eh? 
 
D’altra banda, a la Comissió Informativa també de Territori i Sostenibilitat, es va 
comentar que dins d’aquest text, no sé si és el text refós o la resposta a les 
al·legacions que feia l’empresa, no m’ha quedat clar, aquest oferiment que 
havia fet l’empresa de 300.000 euros, el retirava. En aquest sentit, m’agradaria 
saber si això és així, i en cas que tingui aquest sentit, demanaria a l’equip de 
govern quin és el seu posicionament en aquests moments davant d’aquest fet, 
si continuen veient, com ens van dir en una reunió amb l’alcaldessa, aquest 
projecte sense un interès especial, i entenc que en retirar aquest oferiment 
l’interès encara decauria i seria menor, i també en aquest sentit, doncs, 
demanar l’opinió dels diversos grups de l’oposició de l’ajuntament i del regidor 
no adscrit, respecte d’aquest fet.” 
 
 
El senyor Comellas: 
 
“Sí, serem breus. Nosaltres no ens manifestarem en aquest punt fins que no 
llegim aquesta resposta a les al·legacions que els serveis jurídics de l’empresa 
ha tingut a bé donar. Ja els vam demanar quan vam veure que havien entrat 
per registre. Una mica per recolzar el que han dit els dos companys regidors. 
Només recordar que d’acord amb el ROM, hi ha l’article 47 que diu que «els 
regidors de districte tenen com a atribució informar de forma permanent la 
ciutadania i les entitats que constitueixen el teixit associatiu del territori 
encomanat, sobre les propostes i actuacions de l’ajuntament», i també 
«proposar la incorporació d’informació d’interès per difondre-la al punt d’atenció 
a la ciutadania». En aquest sentit, una mica recolzant els dos regidors que han 
parlat abans que nosaltres, sí entenem que ser transparent no és maco i bonic, 
és que és obligatori. 
 
En aquest sentit, ens reafirmem, i quan tinguem la resposta d’aquestes 
al·legacions, ja ens pronunciarem. 
 
Gràcies.” 
 
 
La senyora Peña: 
 
“Buenas noches. Yo tengo una hija que tiene parálisis cerebral, me parece que 
todos la conocéis, o la mayoría. El año pasado mi hija fue intervenida de 
amígdalas. Esto es una información que voy a dar, y me gustaría que se 
corriera por el pueblo. Mi hija, en la intervención, tuvo una broncoaspiración, 
porque no la aspiraron. Yo lo he denunciado, está en el juzgado, y me la han 
admitido a trámite. Tengo el informe del forense aquí, tengo todos los datos. El 
abogado me llamó ayer, y mi sorpresa fue tremenda cuando vi los informes 



médicos, que no entendía por qué el forense había puesto que a mi hija la 
habían dejado como terminal. 
 
Entonces, me cuesta un poco decirlo… (Pausa.) Me cuesta decirlo. Como mi 
hija tiene parálisis cerebral, no quisieron reanimarla, dijeron que la dejaban 
morir porque era una niña discapacitada y una enferma mental. Yo tuve que 
suplicar que la bajaran a UCI. Suerte de eso. Muchos sabéis, que habéis 
estado allí, ha salido con las muchas deficiencias que ha quedado. Lo digo, y si 
alguien no lo cree, aquí traigo, de siete tomos que tengo uno, donde pone que 
a María Sierra Martínez Peña, si tuviera otra broncoaspiración, no se le haría la 
reanimación y se le dejaría morir. Con estas palabras. Entonces, me gustaría 
que todos corrieran esta voz, porque en el Broggi no es la primera vez que 
pasa.  
 
Siento llorar, pero…, es muy duro. Es muy duro, y si queréis, voy a dejar una 
copia en el ayuntamiento, por si alguien quiere leerlo. Nada más, gracias.” 
(Veu de fons.) 
 
 
El senyor Oliveres: 
 
“Bé, bona nit. Amb la posició de suport a les encausades per defensa de 
Collserola i contra el Pla Caufec que van mostrar tots els grups polítics amb 
representació a l’ajuntament el passat ple del mes de juny, demanem, si és que 
encara no s’ha fet ja, que es presenti un document ratificant la posició 
específicament per al judici que es farà el proper 27, 28 i 29 d’octubre, i si 
calgués, la disponibilitat per acompanyar-los a veure el fiscal, tal i com ja es va 
dir en aquell mateix ple.”  
 
 
El senyor Carrasco: 
 
“Bona nit. Bueno, sería largo, pero en todo caso voy a ser breve, porque el 
tiempo es así, ¿no? A ver, yo soy socio de AIDED hace catorce años, desde 
que la asociación empezó a funcionar. Cuando ellos, desde el minuto cero, 
dijeron que era prioritario para sus familias tener una residencia, es porque era 
prioritario. Era prioritario antes y es prioritario ahora, y si no, que os traigan los 
niños aquí un cuarto de hora, y veréis la prioridad. 
 
Entonces, yo creo que la respuesta que ha habido por parte de todos los 
grupos, ha sido un poco decir «os queremos mucho, y ya está». A mí me 
gustaría que no los queráis tanto, y que desde el minuto uno, desde ahora, 
montemos una mesa de urgencia para tratar este tema. Y esa mesa de 
urgencia, con la propia asociación y los grupos políticos. Tenemos un proyecto 
hecho, resulta que tenemos un proyecto hecho desde hace ya un montón de 
años, tenemos los terrenos, y ahí no se pone. Pues vamos a poner la primera 
piedra nosotros, el ayuntamiento de Esplugues, los vecinos de Esplugues 
vamos a poner esa primera piedra. Vamos a hacer allí un acto reivindicativo, 
igual que en su día lo hicimos en el Broggi. ¿O alguien se cree que el Broggi 
apareció ahí por arte de magia? No, porque se peleó mucho por él, ¿no? 



 
Por lo tanto, yo os pediría a todos los partidos que creáramos esa mesa, pero 
que la creáramos esta semana ya, no esperemos a ver qué pasa, y no sé qué. 
No, las cosas son como son, y las urgencias son así. Esta gente lleva con los 
niños, que ahora ya son adultos, porque claro, empezaron de niños pero ahora 
son adultos, y bueno. El otro día me comentaba una madre que se va a morir 
ella, y la residencia no aparecerá, y su niña no sabe dónde irá. Por lo tanto, 
esto es prioritario, ¿eh? 
 
Gracias.” 
 
 
El senyor Comellas: 
 
“Respecte al que ha explicat la senyora Sierra, doncs, afegir-me al que ha 
suggerit el Roger, en el sentit que l’ajuntament, d’ofici, demani explicacions del 
que ha passat amb aquesta ciutadana d’Esplugues. Crec que és una proposta 
molt encertada. 
 
Després, responent a la CUP... Respecte a la pregunta de la CUP, sobre el 
tema de si hi ha una direcció política, jo crec que també ha quedat àmpliament 
explicat, i a més us convido realment a fer-ne esment, o sigui, quan veieu que 
passen aquestes coses, s’han d’explicar, no? Igual que una vegada que em 
sembla que també vaig veure com t’escorcollaven abans d’entrar, ho vam 
comentar aquí, al ple, i també es va muntar una mica de rebombori. Les coses 
les heu d’explicar i no heu de defallir. 
 
Sobre el tema de lliurament de document a la fiscalia i disponibilitat 
d’acompanyar? Doncs, total. Com han expressat els altres companys, doncs, 
aquí estem, i estem al vostre servei. O sigui, nosaltres, si voleu, hi anirem, i 
ajudarem en el que sabem i puguem. 
 
I respecte al Julio, respecte a la residència, efectivament, posem-nos-hi, i 
empentem entre tots. Jo he vist un projecte, que em sembla que és de l’any 
2008, o anterior, que són 4,3, una cosa així, milions d’euros, el cost d’aquell 
projecte. I bé, jo crec que, pels motius que sigui, es va decidir que això ho faria 
la Generalitat, i de moment no ho ha fet. Des del setembre del 2009, que ens 
comenten, ja ha passat temps. O sigui, em sembla molt bona idea impulsar-ho 
des d’aquí, fer força i que tothom es mobilitzi. Entenem que és una quantitat 
que podria haver estat abastable per a aquest ajuntament, ignoro si aquesta 
quantitat s’ha de... (Veus de fons.) No, no, perdó. Que no és una quantitat, 
diguem-ne, desorbitada, o sigui que realment fem força des d’aquí, i mostrant 
predisponibilitat a ajudar entre tots, segurament es podria tirar endavant. Però 
bé, parlem-ne, i fent força és com es tiren les coses endavant, com tu amb 
explicat amb el Broggi abans. 
 
I em sembla que no em deixo ningú, de les preguntes que heu fet. Gràcies.” 
 


